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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mely rendelkezések, jogszabályok teszik lehetővé, 
hogy a vértesi tájseb feltöltésére szánt hulladék minőségét, milyenségét szemrevételezéssel 
állapítsák meg?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
A sajtó nemrég számolt be arról, hogy a Gánt Kő Építőanyag-gyártó és Kereskedelmi Kft. által
okozott vértesi tájsebet, vagyis a gánti bányaüzem területét 2077-ig évi 400 ezer tonna hulladékkal
tölthetik fel.
 
A  bányaüzem  területén  tervezett  nemveszélyeshulladék-hasznosítási  tevékenység  előzetes
vizsgálatát a Fejér Vármegyei Kormányhivatal folytatta le a DG Kőbánya Projekt Kft. kérelmére, ez
a cég fog felelni a tájseb feltöltéséért. A kormányhivatal döntése értelmében a szóban forgó területet
építési-bontási  hulladékkal  fogják  feltölteni,  minőségi  megfelelőségét,  vagyis,  hogy  az  ne
tartalmazzon  például  veszélyes,  környezetszennyező,  esetlegesen  kioldandó  anyagot,
szemrevételezéssel fogják megállapítani a szakhatóságoktól független, ott dolgozó személyek.
 
Szeretném a figyelmét felhívni, hogy az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 98. § (1)
bekezdésének értelmében úgy rendelkezett, hogy
 
„Az állami szervek kötelesek a  képviselőket  megbízatásuk ellátásában támogatni,  és részükre a
munkájukhoz szükséges felvilágosítást megadni.”
 
 Mivel az eset rengeteg aggályos kérdést felvet, az alábbi kérdésekben kérem a tájékoztatását:
 
 



-Mi  biztosítja,  hogy  az  inert  hulladék  nem tartalmaz  anyagokat  olyan  épület  bontásából,
amely veszélyes hulladékot eredményez és csak szivárgás ellen fokozottan védett lerakóban
helyezhető el?
 
-A hatóság milyen gyakorisággal és alaposággal ellenőrizi a hulladékot?
 
-Az információk szerint nincs semmilyen vízvédelmi korlátozás, holott az érintett, feltölteni
kívánt  terület  karsztvízbázis  felett  fekszik,  melytől  mindössze  egy  13  méter  vastagságú
lyukacsos  mészkőréteg  választja  el,  vízzáró  réteg  nélkül.  Hogyan  tervezik  biztosítani  a
vízbázis épségét, meggátolni annak szennyeződését?
 
-A fentiek mellett  kérem, tájékoztasson, miért  nem találta szükségesnek a kormányhivatal
részletes hatásvizsgálati dokumentáció elkészítését, mire alapozta, hogy elégséges egy előzetes
szakmai dokumentáció is?
 
 
 
Megtisztelő válaszát megköszönöm!
 
Budapest, 2024. január 18.
 

 
                                                                       Dr. Oláh Lajos
                                           Teréz- és Erzsébetváros országgyűlési képviselője
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